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I would like to congratulate and thank the management and staff of 
VCBank, whose dedication and hard work contributed to the Bank’s 
outstanding performance during the first half of 2008. 

Record financial results include a net profit of US$ 31.4 million, which is almost 
equivalent to the full year’s net profit in 2007. The Bank’s half year total income 
is US$ 45.7 million, an increase of 447% over the prior period which reflects the 
steady growth of the Bank’s activities and the effectiveness of the directions and 
plans of the Bank’s Board of Directors and Executive Management.

This impressive result underlines the continued success of the Bank’s MENA-based 
strategic focus on targeting fundamentally-sound and well-managed investments  
across multiple industry sectors, plus selected real estate theme projects with strong 
growth potential.

In line with the Bank’s mission to forge enduring strategic partnerships, I am 
delighted to report that we have teamed up with two of Bahrain’s economic drivers: 
Tamkeen (Labour Fund) and Bahrain Development Bank. Such partnerships will 
help us to fuel the growth of the SME sector, and support our well-proven diversified 
business model. 

Our interim results for 2008 also reflect the ongoing confidence and encouragement 
that we enjoy from the Bank’s shareholders. I am therefore pleased to report that 
the Board is planning to introduce a new liquidity programme for shareholders, 
which will reflect positively on the Bank’s share price.

On behalf of the Board of Directors, I would like to welcome Mohammed Bin 
Sulaiman Abanumay as new member of the Board. Mohammed’s valuable 
contribution has added value to an already active, dynamic Board.

Last but not least, on behalf of the Board of Directors, I would like to extend my 
sincere wishes to all stakeholders of the Bank on the occasion of Eid Al-Fitr.

Chairman
Dr Ghassan Ahmed Al Sulaiman

First, I would like to thank all members of the VCBank Team. The 
financial results and the number of new deals achieved during the 
first half of 2008 would not have been possible without the continued 
support of the Chairman and Board of Directors, and the dedication and 
professionalism of the Bank’s management and staff. 

During this period, we also made excellent progress in pursuing our goal of 
operational excellence. Key factors were the move to new premises, and the 
successful recruitment of additional staff to strengthen our critical back office 
functions and provide support for our business teams. 

To guide our future strategic direction, we are working with leading international 
consultants to identify and prioritise new sectoral and geographic opportunities for 
the Bank. Our core strategy remains the same – to support the growth of SMEs 
while continuing to build strong foundations for a viable venture capital industry in 
the MENA region. We recognise that it will take time to introduce this new concept 
to the region, but we are extremely pleased with our success to date.

Our immediate challenge is to maintain the momentum of the first six months of 
the year in order to meet our ambitious year-end targets. I have every confidence in 
the ability and determination of the VCBank Team to break all previous records and 
make 2008 the most successful year to date for the Bank. 

Let me conclude by wishing all stakeholders of the Bank ‘Eid Mubarak’.

BOARD MEMBER & 
CHIEF EXECUTIVE OFFICER
ABDULLATIF MOHAMED JANAHI

 
New Board Member

Mohammed Bin Sulaiman Abanumay has joined the Board of Directors of VCBank. He brings 
with him a wealth of experience in both the commercial and financial sectors. Mr. Abanumay 
holds several directorships in the Kingdom of Saudi Arabia, among which are SABIC, Malath 
Insurance Company, Qaseem Cement Company and Al Watan newspaper.

Chief Executive’s Update Chairman’s Message

 

     We recognise that it will take time to introduce 
The VENTURE CAPITAL concept to the region, but we 
are extremely pleased with our success to date

“
“
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Move to new HQ will 
enable VCBANK’s plans for 
continued growth

 
Earlier this year, Venture Capital Bank moved to its new 
headquarters at Venture Capital Bank Building in the Diplomatic 
Area. The Bank occupies the top two floors – seventh and eighth 
– the latter known as the ‘penthouse’, which features a rooftop 
garden currently being constructed. The innovative design of the 
interior space, which draws upon natural materials such as wood, 
stone and water, has resulted in a refreshingly different ambience 
for the offices of a financial institution. 

The new headquarters comfortably houses the present complement of 68 
staff, with plenty of extra room to accommodate the planned growth in 
number of employees. Staff also enjoy the convenience of dedicated car 
parking. All other floors have been rented out to tenants (with their own 
allocated parking) as well as the ground floor retail outlets, some of which 
are already open, such as Chili’s restaurant and Camille’s Café. Starbucks, 
Caribou Coffee, Second Cup and La Chocolate are among others due to open 
soon. The public car park, which meets a longstanding need for conveniently 
located and secure parking in the Diplomatic area, is proving very popular 
with motorists.

The car parking/office and retail space concept, which was innovated by the 
Bank’s Venture Capital & Business Development team, is likely to be replicated 
in other areas in Bahrain where there is a similar need for such facilities.

VCBANK AND MEDICAL PARTNERS 
ESTABLISH THE GERMAN MEDICAL 
CENTRE OF EXCELLENCE IN 
BAHRAIN

Venture Capital Bank is in the process of establishing a dedicated 
orthopaedics and rehabilitation centre in the Kingdom of Bahrain, under 
the name of the German Medical Center of Excellence, in collaboration 
with a group of German medical professionals. 

The Bank has signed a Founders agreement with its German partners, and is 
currently planning the implementation of the project in the chosen location.  The 
Centre is expected to be operational during the first half of 2009.

The German Medical Centre of Excellence will be a specialist medical services 
provider that is intended to target patients from Bahrain and the region that flock 
to Germany every year for diagnosis of orthopaedic-related illnesses, treatment, 
and rehabilitation. As such, it is believed that the German Medical Centre of 
Excellence will offer a more practical and significantly cost-reduced alternative to 
medical tourists in countries of the GCC, at the same standard of service to be 
found in leading German hospitals.

These services will be provided by a carefully selected team of German medical 
professionals, including a world-class surgeon, whose services are constantly 
sought by regional governments for the treatment of their professional athletes. 
As such, this initiative fits well with the spirit of the Bank’s mandate, in identifying 
promising entrepreneurs and building success stories around them.
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Investment Placement – A Winning Team

The Bank’s investment placement team has earned a highly favourable 
reputation in the market for technical ability, quality and speed. It 
has also successfully established a regional network of prominent 
institutional and individual clients. 

Members of the team have demonstrated their technical ability to place a wide 
range of different products. VCBank’s offering includes venture capital funds and 
a variety of projects and deals covering diverse industry sectors and geographies, 
many of which are the first of their kind to be brought to the market. 

The team’s network of client relationships covers Bahrain, Saudi Arabia (all 
provinces), Kuwait, UAE (all Emirates), Qatar and Oman, and comprises large 
corporates, financial institutions and high net worth individuals. The team has also 
established a number of ‘strategic’ relationships with certain institutions interested 
in particular types of investment offerings.

In less than three years, the investment placement team, which has now grown to 
11 professionals, has successfully placed more than 16 investment offerings. For a 
young Bank that does not have a long-established track record, this constitutes an 
exceptional performance.

The Team

1.	 Masood Ahmed Al Bastaki
	C hief Placement Officer

2.	 Jehad Hassan Qamber
	 KSA - Eastern Province /Bahrain

3.	 Mohamed Ali Abdullah 
KSA - Riyadh

4.	 Mohamed Jassim Al Shaikh 
KSA - Jeddah / Riyadh

5.	A bdul Rahim Mahmood Al Saeedi
	 Qatar / Oman

6.	 Hadi Saleh Al Hussaini
	 Kuwait

7.	 Feras Jameel Al Jishi
	 KSA - Eastern Province

8.	A li Khalid Al Alawi
	  KSA - Jeddah

9.	A del Rasheed Sharif
	UAE  - Dubai / Abu Dhabi

10.	Saud Faisal Al Hamer
	 Qatar

11.	Bassam Khalil Haji
	UAE  - Abu Dhabi
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Summer trainees spend 
time with VCBank’s support 
departments

Five students from universities in Bahrain, Oman and the UK spent the summer 
months at VCBank, learning about different aspects of the Bank’s back office 
support functions. HR & Administration hosted Khalid Shukri Qarooni from 
the Caledonian College of Engineering, Oman; Financial Control hosted Saud 
Al Balushi from Loughborough University, United Kingdom; IT hosted Fatima 
Mohamed Al Rayes from the University of Bahrain; while Operations & Support 
hosted Mahmood Ghuloom from Northumbria University, UK, and Hamza Al 
Lawati from Sultan Qaboos University, Oman.
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Staff numbers grow by 45% 
during first half of 2008

During the first half of 2008, 21 people were recruited, bringing the 
total number of Bank staff to 68, an increase of 45 per cent over staff 
numbers at the end of 2007. 

The move to spacious new premises at Venture Capital Bank Building at the 
beginning of the year, enabled the Bank to fulfill urgent recruitment needs across 
the organisation, especially in critical back office support functions, where new 
recruits accounted for 67 per cent of the total intake.

New joiners
Shari’ah: Shaikh Khalid Jasem Al Jasem.
Treasury: Ahmed Hatam Sultan.
Real Estate: Saleh Akram Bagaeen.
Corporate Communications: Fatima Fouad Rashid and Hisham Ali Abu Alfateh.
IT: Adel Ahmed Al Ammadi.
Private Equity: Mahmood Mohamed Zainal.
Financial Control: Sameer Hasan Janahi, Abdul Hameed Ali Fardan and 
Ali Hussain Bin Shams.
Venture Capital & Business Development: Abhishek Aloke Mukherjee.
Operations & Support: Dana Abdulla Al Mansoori.
Investment Placement: Layla Abdul Hameed Al Balushi, Amani Abdulaziz 
Qamber, Saud Faisal Al Hamer and Bassam Khalil Haji.
HR & Administration: Najah Abdul Rahman Juma, Fatima Ahmed Hasan, 
Abdulla Ali Al Zari, Sara Abdulkarim Fares and Eman Mohammed Al Bastaki.



World Development Company Limited (WDCL) is a 50:50 joint venture 
between VC Bank and its investors, and Arabian Holdings International 
Limited. Incorporated as a British Virgin Islands company, Arabian 
Holdings International Limited is wholly owned by Bright Start, a 
privately held Dubai-based investment firm. 

WDCL is to undertake a luxury residential/leisure real estate development within 
the iconic ‘The World’ master plan in the Emirate of Dubai in the United Arab 
Emirates. The objective of the investment is to develop exclusively designed 
residential units for sale on an island ideally located in the “Northern Asia” area of 
the archipelago of 300 islands at ‘The World’. The 900,000 sq.ft (approximately) 
island is part of the land mass more commonly known as “Russia”. The concept is 
to have this development marketed in the form of a world class residence run by an 
internationally renowned operator. The units are to be sold to end users, who will in 
turn have the opportunity to rent them out to tourists and visitors during the times 
that they are not in use. Nakheel - one of Dubai’s premiere real estate companies 
is the master developer of ‘The World’. 

The value of WDCL’s planned luxury resort is estimated at one and a half billion 
Dirhams and the expected completion date is the end of 2010. One hundred and 
thirteen villas are planned for the resort classified in different categories such as 
three and four bedroom Sunset Beach villas, two bedroom Canal View and Garden 
View villas, as well as Lagoon Homes and Water Homes that consist of suites, 
studios and 1 and 2 bedrooms.

6

VCBANK TO JOINTLY DEVELOP 
A ONE AND A HALF BILLION 
DIRHAM RESORT IN NAKHEEL’S 
‘THE WORLD’ PROJECT

Bronco Drilling 
Company acquires 25% of 
Challenger Limited
Venture Capital Bank and Challenger Limited Company 
signed a definitive agreement with Bronco Drilling Company 
Incorporation whereby Bronco acquires 25% of Challenger 
Limited Company in return for a combination of in-kind and 
cash contributions from Bronco. 

Bronco is a publicly held company headquartered in Edmond, Oklahoma, 
USA and is a provider of contract land drilling and workover services to oil and 
natural gas exploration and production companies. 

This major partnership deal between Challenger and Bronco comes only one 
year after Venture Capital Bank and its partner, the US private equity firm 
Global Emerging Markets (GEM), made a sizable private equity investment 
through the MENA Small & Medium Enterprises Fund in Challenger, hence 
strengthening Challenger’s position and creating a formidable contractor in 
the MENA region and beyond.

Bronco Drilling’s entry in Challenger Limited will make additional rigs available 
to Challenger, which enables it to meet the growing demand in the Libyan 
market and Middle East and North Africa’s markets, and will enhance its 
presence in these markets. As a result of this transaction, Challenger will 
receive an additional 10 rigs taking its total fleet size to 33 rigs.

“
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Venture Capital Bank was the Bronze sponsor of the Fifth summit of the 
Islamic Financial Services Board, which was held in Jordan under the 
Patronage of Queen Rania Al-Abdullah, on the 13th and 14th of May 2008 
at the Intercontinental Hotel in Amman, the Hashemite Kingdom  
of Jordan. 

The summit focused on discussing the financial services sector and the 
opportunities and challenges facing this sector. It also discussed the capital 
flows, including the size and patterns of these flows, the role of Islamic capital 

in facilitating these flows, the key issues in the regional integration of the Islamic 
financial markets, including capital and the role of Islamic governments to 
stimulate this sector. The summit attracted all interested parties in developing the 
international standards for the Islamic financial services and investments. 

The importance of the Islamic Financial Services Board is being the umbrella 
for supporting the activities of Islamic banks in particular, with regards to 
strengthening the relationship between central banks as the supervisory authority 
and between the Islamic banks. By managing to rally distinct experiences, it will in 
turn support the development of Islamic banking.

7

    VC Fund - Bahrain invites eligible small and 

medium enterprises in the Kingdom of Bahrain 

that would like to benefit from the funding 

opportunities being offered to apply by visiting 

www.vc-bank.com/vcfundbahrain

“
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Venture Capital Bank Sponsors The Fifth Summit Of The 
Islamic Financial Services Board Held In Jordan Under The 
Patronage Of Her Majesty Queen Rania Al-Abdullah 

 
     The importance of the Islamic Financial Services Board is being the 
umbrella for supporting the activities of Islamic banks in particular 
with regards to strengthening the relationship between central 
banks as the supervisory authority and between the Islamic banks

“
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Venture Capital Bank has unveiled a new growth engine for small and 
medium enterprises (SMEs) in the Kingdom of Bahrain – the dedicated  
$ 15 million “Venture Capital Fund – Bahrain”. 

The move sees Tamkeen (Labour Fund) and Bahrain Development Bank 
partnering with Venture Capital Bank and strategic investors in an investment fund 
structured and managed by Venture Capital Bank. The fund will respond to the 
needs of Shari’ah compliant SMEs in Bahrain who can benefit from venture capital 
injection of between $ 250,000 and $ 3 million, in order to improve their business 
profitability, growth and expansion. Tamkeen and Bahrain Development Bank have 
each contributed 20% of the total fund value.

This Fund, the first in a series of such funds to target Bahrain and other promising 
MENA countries, will scout for unique and innovative venture capital opportunities 

backed by committed entrepreneurs and dedicated management teams. It is 
intended to provide much needed funding to small and medium enterprises 
(SMEs) in the Kingdom of Bahrain through the deployment of regionally available 
liquidity, and more importantly, through attracting foreign direct investments as 
it provides the “smart capital” needed to get these businesses off to a successful 
start and ensure sustainability in a competitive environment. The Fund is expected 
to cultivate an environment of entrepreneurship and innovative thinking, and 
stimulate job creation as it shall invest in promising Shari’ah-compliant SMEs 
across multiple economic sectors in the Kingdom of Bahrain. In its endeavours to 
create success stories out of each Portfolio Company, the Fund shall be financially 
and strategically involved by different means of constructive control (equity or 
contractual) and will bring about change within its Portfolio Companies as well as 
create and realise value for all its stakeholders.

VC Fund - Bahrain invites eligible small and medium enterprises in the Kingdom of 
Bahrain that would like to benefit from the funding opportunities being offered to 
apply by visiting www.vc-bank.com/vcfundbahrain.

Targeting Promising Small 
& Medium enterprises in the 
Kingdom of Bahrain. 

Venture Capital Bank launch 
growth engine
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Venture Capital Bank and Jordan Phosphate Mines Company (JPMC) have 
launched the expansion project of Jordan Al Abyad Fertilizers and Chemicals 
Company (JAFCCO).

The total cost of the project estimated around US$ 90 million, and is a partnership 
between Venture Capital Bank, Jordan Phosphate Mines Company and other 
strategic Jordanian partners whereby Venture Capital Bank represents the largest 
investor in the Company. The construction process will commence in Al Abyad 
Area close to the Abyad phosphate mines which will supply phosphate rock, one of 
the main raw materials required for the expansion project.

The project comes at a time of increasing global demand for fertilizers and the 
skyrocketing of its prices, in addition to the Jordanian government support for 
investments in Jordan. The intensive efforts by all parties culminated in the signing 
of the agreement in the Chinese Capital Beijing with CQMMC, one of the major 
state owned Chinese Engineering, Procurement and Construction contractors to 
carry out the Expansion Project. 

The project will have many benefits to Jordan, especially when utilising the two 
main raw materials, phosphate rock and potash, and offering job opportunities for 
technical and managerial talents.

Venture Capital Bank and Jordan Phosphate Mines 
Company (JPMC) Launch the Expansion Project of 
Jordan Al Abyad Fertilizers and Chemicals Company 
(JAFCCO) At US$90 Million.
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الـنـشـــرة الإخـبـــاريــة مــن فـيـنـشــــر كـابـيـتــــال بـنــــك، الـبـحــــريـــن
سـبـتـمـبـر 2008

الانتقــال إلى المقــر الـرئـيسـي الجـــديــد يعزز 
 مــن خـطــط فينــشــر كـابيتــال بنـك

لمـواصلـة النمــو
المقر  ويقع  الدبلوماسية.  المنطقة  في  بنك  كابيتال  فينشر  مبنى  في  الجديد  مقره  إلى  بنك  كابيتال  فينشر  انتقل  العام،  هذا  خلال 
علوية حديقة  على  يحتوي  والذي  بالبنتهاوس  الثامن  الطابق  ويعرف  والثامن(  )السابع  للمبنى  العلويين  الطابقين  في  للبنك   الرئيسي 

هي قيد الإنشاء حالياً.  البقية ص 3

إن نجاحنا الحالي 
سيمهد الطريق لمزيد 

من الازدهار في 
المستقبل إن شاء ا�

داخـــل الـعــدد
2   كلمة رئيس مجلس الإدارة

المتواصلة  الثقة   2008 لعام  سنوية  النصف  نتائجنا  تعكس 
والتشجيع الذي نتمتع به من مساهمي البنك.

2   كلمة الرئيس التنفيذي
المتميز  الأداء  مواصلة  هو  نواجهه  الذي  الحالي  التحدي  إن 
العام حتى  هذا  من  الأولى  أشهر  الستة  الذي حققناه خلال 

يتسنى لنا تحقيق أهداف نهاية العام الطموحة.

ألماني  طبي  مركز  ينشأ  بنك  كابيتال  فينشر     3
متميز في البحرين

من المتوقع أن يبدأ العمل في المركز خلال النصف الثاني من 
عام 2009.

4   تسويق وتوظيف الاستثمارات
شبكة  بتغطية  الاستثمارات  وتوظيف  تسويق  فريق  يقوم 
السعودية العربية  والمملكة  البحرين  مملكة  في  العملاء   من 
قطر  ودولة  المتحدة  العربية  الإمارات  ودولة  الكويت  ودولة 

وسلطنة عُمـان.

5   نمو عدد الموظفين بنسبة %45
تم ما بين شهري يناير واغسطس من عام 2008 توظيف 21 
بنك يصل  كابيتال  فينشر  موظفاً، مما جعل مجموع موظفي 

لـ 68 موظفاً.

6   فينشر كابيتال بنك يشارك في تطوير منتجع 
نخيل في مشروع »العالم« في دبي

تقدر تكلفة المنتجع بنحو 1.5 مليار درهم إماراتي ومن المتوقع 
أن يكتمل في نهاية 2010.

7   صندوق فينشر كابيتال بنك - البحرين
للمؤسسات  جديد  نمو  محرك  بنك  كابيتال  فينشر  اطلق 
عن  عبارة  وهو  المملكة  في  الحجم  والمتوسطة  الصغيرة 

“صندوق فينشر كابيتال - البحرين”.

8   بكلفة تبلغ 90 مليون دولار
الفوسفات  مناجم  وشركة  بنك  كابيتال  فينشر  من  كلًا  اطلق 
الأردنية مشروع التوسعة لشركة الأبيض للأسمدة والكيماويات 

الأردنية )جافكو(.

     

فينشر كابيتال بنك ش. م. ب )م(
ص.ب: 11755، المنامة, البحرين

هاتف: 8888 1751 973+  فاكس: 8880 1751 973+
vcomm@vc-bank.com :البريد الإلكتروني

www.vc-bank.com :الموقع الإلكتروني

VCOMM تصدر عن فينشر كابيتال بنك، البحرين
THE BRIDGE PARTNERSHIP تصميم

©جميع الحقوق محفوظة 2008 لدى فينشر كابيتال بنك
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ع�ضو مجل�س الإدارة والرئي�س التنفيذي

عبد اللطيف محمد جناحي

رئي�س مجل�س الإدارة

د. غ�سان �أحمد ال�سليمان

أود ان أهنىء وأشكر جميع أعضاء الإدارة التنفيذية والموظفين في فينشر كابيتال 
بنك الذين ساهموا بتفانيهم وإخلاصهم في العمل على أن يحقق البنك نتائج 

مالية قياسية خلال النصف الأول من عام 2008. 

في البداية أود ان أتقدم بجزيل الشكر لجميع أعضاء ومنتسبي فينشر كابيتال 
بنك على أدائهم المتميز للفترة الماضية. حيث أن النتائج المالية وعدد الصفقات 
التي تم إبرامها خلال النصف الأول من عام 2008، لم تكن لتحـدث لولا الدعم 
المستمر من رئيس وأعضاء مجلس إدارة البنك، والتفاني والمهنية العالية لكل من 

إدارة البنك وموظفيه.

وتتضمن هذه النتائج المالية القياسية صافي أرباح تقدر بـ 31.4 مليون دولار أمريكي وهي 
تعادل تقريباً أرباح البنك للسنة المالية المنتهية في عام 2007. هذا وقد حقق البنك إيرادات 
نصف سنوية تقدر بــ 45.7 مليون دولار أمريكي بإرتفاع نسبته 447% عن السنة الماضية مما 
يعكس النمو المضطرد لأعمال البنك ومدى فاعلية توجهات وخطط مجلس الإدارة والإدارة 

التنفيذية للبنك. 
تأتي هذة النتائج المميزة لتكون دلالةً واضحة على أن فينشر كابيتال بنك يسير نحو تحقيق 
نمواً قوياً من خلال تطبيق استراتيجيته في الاستثمار في المشاريع الواعدة ذات إدارات قوية 

عبر مختلف القطاعات، إضافةً لاختيار مشاريع عقارية ذات فرص نمو واعدة. 
وتماشياً مع سياسة البنك في خلق شراكات استراتيجية ثابتـة، يسعدني أن أشير إلى أننا 
قد تشاركنا مع اثنين من أهم أعمدة الاقتصاد البحريني وهما: تمكين )صندوق العمل( وبنك 
وتقوية نموذج  تنمية  في  الاستمرار  على  الشراكة  هذه  ستساعدنا  حيث  للتنمية.  البحرين 

عملنا المتعدد والذي أثبت جدواه بشكل جيد. 
كما تعكس نتائجنا النصف سنوية لعام 2008 الثقة المتواصلة والتشجيع الذي نتمتع به من 
مساهمي البنك. ولذلك فأنه يسرني أن أشير إلى أن المجلس يخطط لطرح برنامج جديد 

للسيولة للمساهمين، الأمر الذي سينعكس إيجابياً على القيمة الفعلية لأسهم البنك.
وأود أصالة عن نفسي ونيابة عن أعضاء مجلس الإدارة الترحيب بالسيد محمد بن سليمان  
أبانمي كعضو جديد في مجلس إدارة فينشر كابيتال بنك. إن اسهامات السيد أبانمي القيّمة 

ستكون إضافة فعالة لأعضاء مجلس إدارة كفوئين.
وبالنيابة عن مجلس الإدارة، أود أن أتقدم لكم بأطيب التهاني بمناسبة عيد الفطر المبارك. 

في هذه الفترة، حققنا تقدماً ممتازاً من خلال مواصلة تحقيق هدفنا بالتميز في طريقة 
عملنا. ومن العوامل الرئيسية لذلك، الانتقال للمبنى الجديد، والتوظيف الناجح لعدد من 

الموظفين لتعزيز وظائف العمليات والدعم للبنك لتوفير الدعم اللازم لأقسام العمل لدينا.
ومن أجل المضي قدماً بتوجهاتنا المستقبلية الاستراتيجية، فإننا نعمل مع استشاريين دوليين 
استراتيجيتنا  وتبقى  وقطاعياً.  جغرافياً  الجديدة  البنك  فرص  وتقييم  لتحديد  رياديين 
بناء  الى  بالاضافة  والمتوسطة  الصغيرة  المؤسسات  نمو  دعم  وهي   - تغيير  دون  الأساسية 
قواعد قوية لمشاريع رأس المال المضارب في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا )مينا(. 
ونقدر أن هذه المسألة ستستغرق بعض من الوقت للتعريف بهذا المبدأ الجديد في المنطقة، 

ولكننا سعداء جداً بمستوى النجاح الذي حققناه في الوقت الحاضر. 
ان التحدي الحالي الذي نواجهه هو مواصلة الأداء المتميز الذي حققناه خلال الستة أشهر 
الأولى من هذا العام حتى يتسنى لنا تحقيق أهداف نهاية العام الطموحة. ولدي كل الثقة 
في قدرة وإصرار فريق فينشر كابيتال بنك على تجاوز كل التوقعات وجعل عام 2008 عاماً 

آخر من التميز في تاريخ البنك. 
وفي الختام أوجه أطيب التمنيات بعيد فطر سعيد للجميع. 

كلمة الرئيس التنفيذيكلمة رئيس مجلس الإدارة

إلتحق مؤخراً السيد محمد بن سليمـان أبانمي بمجلس إدارة فينشر كابيتال بنك. ومن الجدير بالذكر ان السيد أبانمي يمتلك 
خبرة كبيرة في مجال القطاعين التجاري والمالي. هذا بالإضافة لكونه عضو مجلس إدارة في عدد من الشركات في المملكة 

العربية السعودية من بينها سابك وشركة ملاذ للتأمين وشركة قصيم للإسمنت وصحيفة الوطـن.

عضـو مجلس إدارة جديد 

 

    من أجل المضي قدماً بتوجهاتنا المستقبلية الاستراتيجية، 
فإننا نعمل مع استشاريين دوليين رياديين لتحديد وتقييم فرص 

“البنك الجديدة جغرافياً وقطاعياً
“
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فينشر كابيتال بنك ينشأ مركز طبي ألماني 
متميز في البحرين

يعمل فينشر كابيتال بنك على تأسيس مركز طبي متخصص في جراحة العظام 
وإعادة تأهيل المرضى في مملكة البحرين، تحت اسم مركز الإمتياز الطبي الألماني، 

وذلك بالتعاون مع طاقم طبي وفني متخصص من ألمانيا الاتحادية. 

لتنفيذ  بالتخطيط  ويقوم حاليا  الألمان  الشركاء  مع  التأسيس  اتفاقية  بإبرام  البنك  قام  قد 
النصف  المركز خلال  العمل في  يبدأ  أن  المتوقع  إختياره. ومن  الذي تم  الموقع  المشروع في 

الثاني من عام 2009.
المرضى  تستهدف  بتقديم خدمات طبية متخصصة  الألماني  الطبي  الإمتياز  مركز  وسيقوم 
من البحرين ودول المنطقة الذين يسافرون إلى ألمانيا في كل عام لتشخيص أمراض العظام 
وبتكلفة  والحصول على خدمات المعالجة أو إعادة التأهيل. لذا سيوفر المركز بديلًا عملياً 
أقل بكثير لطالبي خدمات العلاج من دول مجلس التعاون الخليجي وبنفس مستويات الجودة 

في الخدمة التي توفرها أرقى المستشفيات الألمانية.
وسوف يقوم على ادارة المركز فريق طبي من الاختصاصيين الألمان يضم جراحين معروفين 
على المستوى العالمي ولطالما قاموا بعلاج مرضى من منطقة الخليج وخاصة الرياضيين من 
خلال عياداتهم ومستشفياتهم في ألمانيا. ويذكر أن هذه المبادرة الجديدة تتوافق مع توجهات 
الفذة  البشرية  الطاقات  حول  الواعدة  الأعمال  فرص  هيكلة  في  المتمثلة  البنك  فلسفة  و 

وتحويلها إلى مشاريع ناجحة.

مبنى  في  الجديد  مقره  إلى  بنك  كابيتال  فينشر  انتقل  العام،  هذا  خلال 
الرئيسي للبنك  المقر  الدبلوماسية. ويقع  المنطقة  فينشر كابيتال بنك في 
الثامن  الطابق  ويعرف  والثامن(  )السابع  للمبنى  العلويين  الطابقين  في 

بالبنتهاوس والذي يحتوي على حديقة علوية هي قيد الإنشاء حالياً.  

الطبيعية  المواد  فيه  استخدمت  والذي  للمكاتب  الرائع  الداخلي  التصميم  وقد ساعد 
كالأخشاب والحجارة وشلالات الماء، أن يصنع مكاناً فريداً ومحيط عمل عصري يمتاز 

به عن غيره من المؤسسات المالية الأخرى.

يضم المقر الرئيسي للبنك حوالي 68 موظفاً كما أنه مجهز بأن يتسع لعدد أكثر حسب 
الخطة الموضوعة للبنك لجذب كوادر جديدة. هذا كما يتوفر للموظفين مواقف خاصة 

لسياراتهم مما يسهل عملية التنقل من وإلى المقر الرئيسي في المنطقة الدبلوماسية.

لقد تم تأجير جميع الطوابق في المبنى لمستأجرين )مع مواقف خاصه لهم( إضافة إلى 
ومنها شيليز  فعلًا  بعضها  افتتح  والتي  الأرضي  الطابق  التجارية في  إشغال المحلات 
ومقهى كاميليز. وآخرين يتم تجهيزهم حالياً مثل ستاربكس وكاريبو كوفي وسكند كب 
ولاشوكولا كما يحظى مبنى مواقف السيارات العام الذي يلبي الحاجة لمواقف سيارات 
في المنطقة الدبلوماسية بقبول واسع من المستخدمين الذين كانوا بحاجة ماسه لهذة 

الخدمات.

والتي  التجزئة  السيارات /المكاتب/ محلات  يتم تطبيق فكرة مواقف  أن  المتوقع  ومن 
ابتكرها البنك في مناطق أخرى في مملكة البحرين حيث توجد الحاجة لها. 

 الانتقال إلى المقر الرئيسي الجديد يعزز من
خطط فينشر كابيتال بنك لمواصلة النمو
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استطاع فريق تسويق وتوظيف الاستثمارات التابع للبنك أن يحصل على سمعة 
إيجابية عالية في السوق لقدرته الفنية وجودة عمله وسرعته. كما أسس وبنجاح 

شبكة إقليمية من العملاء البارزين من الأفراد والمؤسسات.

وقد أظهر أعضاء الفريق قدرتهم الفنية العالية في توظيف مجموعة واسعة من المنتجات 
المشاريع  أموال  رؤوس  في  الاستثمار  على  بنك  كابيتال  فينشر  عروض  وتشمل  المختلفة. 
على  القطاعات  مختلف  في  والصفقات  المشاريع  من  متنوعة  ومجموعة  والواعدة  الناشئة 

نطاق جغرافي واسع، أغلبها تعد الأولى من نوعها التي تطرح في أسواق المنطقة. 

البحرين  في مملكة  العملاء  من  شبكة  بتغطية  الاستثمارات  وتوظيف  تسويق  فريق  ويقوم 
المتحدة  العربية  الإمارات  ودولة  الكويت  ودولة  المناطق(  )جميع  السعودية  العربية  والمملكة 
ذوو ملاءة  وأفراد  المالية  والمؤسسات  الكبيرة  الشركات  عُمـان. وتضم  ودولة قطر وسلطنة 
مالية عالية. هذا وقد أسس الفريق العديد من العلاقات الاستراتيجية مع بعض المؤسسات 

المهتمة بعروض استثمارية معينة. 
ليصبح  نمى  الذي  الاستثمارات،  وتوظيف  تسويق  فريق  قام  سنوات،  ثلاث  من  أقل  وفي 
مجموع أعضاؤه 11 عضو، يعملون على تقديم أكثر من 16 فرصة استثمارية لتشكل أداءً 

متميزاً قياساً بعمر البنك.

تسويق وتوظيف الاستثمارات - أداء وإنجازات 

1. مسعود أحمد البستكي
رئيس تنفيذي - تسويق وتوظيف الاستثمارات

2. الصورة من اليمين 

بســام خليل حـاجي
الإمارات العربية المتحدة - أبوظبي

عــادل رشيد شريف
الإمارات العربية المتحدة - دبي/أبوظبي

ســعـود فيصل الحمر
قطـر

هـادي صالح الحسيني 
الكويت

عبدالرحيم محمود السعيدي 
قطــر / عُمَــــان 

1

23

3. الصورة من اليمين 

محمد جاسم الشيخ
المملكة العربية السعودية - جدة/الرياض

علي خالد العلــوي
المملكة العربية السعودية - جـدة

جهاد حـســن قمبر
المملكة العربية السعودية - المنطقة الشرقية/ البحرين

فراس جميل الجشي
المملكة العربية السعودية - المنطقة الشرقية

محمـد علي عبدالله
المملكة العربية السعودية - الرياض
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 نمو عدد الموظفين بنسبة %45

خلال النصف الأول من 2008م

المتدربون في الصيف
في دوائر الدعم والمساندة

تم ما بين شهري يناير واغسطس من عام 2008 توظيف 21 موظفاً، مما جعل 
مجموع موظفي فينشر كابيتال بنك يصل لـ 68 موظفاً بزيادة نسبتها %45 

مقارنةً بعدد الموظفين في نهاية عام 2007.

تلبية  من  البنك  الحالي  العام  بداية  في  بنك  كابيتال  فينشر  لمبنى  الانتقال  ومكن   
احتياجات التوظيف الضرورية في البنك، وخاصةً في وظائف البنك الحساسة وغيرها 
في مكاتب العمليات والدعم، حيث يمثل الموظفون الجدد مانسبته 67% من مجمل الذين 

يتم توظيفهم.  

ملتحقون جدد
الشريعة: الشيخ خالد جاسم الجاسم.

 الخزانة: أحمد حاتم سلطان.
الاستثمارات العقارية: صالح أكرم بقاعين. 

الاتصالات المؤسسية والتسويق: فاطمة فؤاد راشـد وهشام علي أبو الفتح. 
تقنية المعلومات: عادل أحمد العمادي. 

الاستثمارات المباشرة والاستشارات المالية: محمود محمد زينل.
الرقابة المالية: سمـير حسن جناحي، عبدالحميد علي فردان وعلي حسين بن شمس. 

المشاريع الناشئة والواعدة وتطوير الأعمال: أبيشيك ألوك مخيرجي.
العمليات والدعم: دانه عبدالله المنصوري. 

تسويق وتوظيف الاستثمارات: ليلى عبدالحميد البلوشي، أماني عبدالعزيز قمبر، سعود فيصل 
الحمر وبسام خليل حاجي. 

الموارد البشرية والإدارة: نجاح عبد الرحمن جمعة، فاطمة أحمد حسن، عبدالله علي الزري، سارة 
عبد الكريم فارس وإيمان محمـد البستكي.

والمملكة  عُمان  وسلطنة  البحرين  مملكة  في  الجامعات  مختلف  من  طلاب  خمسة  أمضى 
الدعم في  أوجه وظائف  يتعلمون مختلف  بنك  كابيتال  فينشر  الصيف في  أشهر  المتحدة، 
المكاتب الخلفية للبنك. وقد استضاف قسم الموارد البشرية والإدارة خالد شكري القاروني 
من كلية كاليدونيان للهندسة، بسلطنة عُمان واستضاف قسم الرقابة المالية سعود البلوشي 
من جامعة لافبره، المملكة المتحدة واستضاف قسم تقنية المعلومات فاطمة محمد الريس من 
جامعة البحرين، بينما استضاف قسم العمليات والدعم محمود غلوم من جامعة نورثمبريا، 

المملكة المتحدة وحمزة اللواتي من جامعة السلطان قابوس، سلطنة عُمان. 
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بين  مناصفة  مملوك  مشترك  مشروع  هي  المحدودة  ديفلوبمنت  وورلد  شركة 
انترناشيونال  هولدينج  اريبيان  وشركة  ومستثمريه  بنك  كابيتال  فينشر 
فيرجن  المؤسسة في جزر  انترناشيونال  اريبيان هولدينج  أما شركة  المحدودة. 
البريطانية فهي مملوكة بالكامل لشركة برايت ستارت، وهي شركة استثمار ذات 

ملكية خاصة يقع مقرها في دبي.
الخطة  ضمن  تقع  فخمة  ترفيهية  سكنية/  عقارات  بتطوير  ديفيلوبمنت  وورلد  وستقوم 
الرئيسية لمشروع جزر »العالم« في إمارة دبي بدولة الإمارات العربية المتحدة. ويهدف هذا 
الاستثمار إلى تطوير وحدات سكنية مصممة خصيصاً للبيع في إحدى الجزر التي تحتل 
المكون من 300 جزيرة  الشمالي من منطقة آسيا من الارخبيل  القسم  موقعا مميزا في 
الذي يكوّن مشروع جزر »العالم«. وتبلغ مساحة الجزيرة حوالي 900000 قدم مربع وهي 
جزء من جزيرة تعرف باسم »روسيا«. والفكرة هي تسويق هذا المشروع في صورة مساكن 
تباع  العالم. وسوف  ذات مواصفات عالمية يديرها مشغلو عقارات مشهورون على نطاق 
الوحدات للمستفيدين النهائيين الذين ستكون لهم الفرصة لتأجيرها للسياح والزائرين. 
وتعتبر شركة نخيل إحدى كبريات شركات العقارات في دبي وهي المطور الرئيسي لمشروع 

جزر »العالم«.
وتقدر تكلفة المنتجع الفخم الذي تخطط شركة وورلد ديفيلوبمنت لتشييده بنحو 1.5 مليار 
درهم إماراتي ومن المتوقع أن يكتمل في نهاية 2010. ويخطط لإقامة 113 فيلا في هذا 
المنتجع  مصنفة من عدة فئات و تشمل فلل شاطئ الغروب المكونة من 3 و4 غرف نوم وفلل 
القناة المائية وفلل الحدائق المكونة من غرفتين، إضافة إلى منازل البحيرة والمنازل المائية 

التي تتكون من اجنحة واستديوهات  تضم غرفة واحدة أو غرفتي نوم.

وقع كل من فينشر كابيتال بنك وشركة تشالنجر ليمتد اتفاقية تملك تتمكن 
من خلالها شركة برونكو دريلينج المتخصصة في مجال التنقيب عن النفط 
الأمريكية  المتحدة  الولايات  اوكلاهوما،  والغاز، يقع مقر الأخيرة في ولاية 
وهي مدرجةٌ في سوق الاسهم المالية الأمريكية، 25% من تملك أسهم شركة 

تشالنجر ليمتد، الشركة المتخصصة في مجال حفر آبار النفط في ليبيا.
هذا وكان فينشر كابيتال بنك قد تملك حصة مؤثرة من شركة تشالنجر ليمتد في شهر 
ديسمبر من عام 2006 من خلال صندوق مينا للمؤسسات الصغيرة والمتوسطة الذي 
يديره البنك. وقد كان التركيز الرئيسي لشركة تشالنجر ليمتد هو زيادة عدد الحفارات 
لتلبية الطلب المتزايد من الشركات من مختلف أنحاء العالم التي تدخل السوق الليبي، 
وبدخول شركة برونكو دريلينج سيتم إضافة عشرة حفارات إلى الاسطول الحالي الذي 
يتكون من 23 حفارة ليصل عدد الحفارات إلى 33 حفارة. إلى جانب تقديم برونكو 

دريلينج الدعم الإداري والتشغيلي لشركة تشالنجر ليمتد. 
الأخيرة حفارات  ليمتد سيضع تحت تصرف  تشالنجر  في  دريلينج  برونكو  دخول  ان 
إضافية تضاف إلى الاسطول الحالي مما يمكنها من تلبية الطلب المتزايد في السوق 

الليبية وأسواق الشرق الاوسط وشمال أفريقيا ويعزز تواجدها في هذة الاسواق. 

 برونكو دريلينج تتملك %25
في تشالنجر ليمتد

فينشر كابيتال بنك يشارك في تطوير 
منتجع بتكلفة 1.5 مليار درهم في 

مشروع جزر “العالم” في دبي
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إطـــلاق صندوق فينشر كابيتال - 
البحرين “كمحرك نمو” 

والمتوسطة  الصغيرة  للمؤسسات  بنك محرك نمو جديد  كابيتال  فينشر  اطلق 
الحجم في المملكة وهو عبارة عن “صندوق فينشر كابيتال - البحرين”، بقيمة 

15 مليون دولار.

للتنمية وفينشر  البحرين  العمل( وبنك  إقامة شراكة بين تمكين )صندوق  وتشهد هذه الخطوة 
كابيتال بنك وشركاؤه الاستراتيجيين لإنشاء صندوق من شأنه أن يستهدف احتياجات المؤسسات 
الصغيرة والمتوسطة في مملكة البحرين والتي يمكنها الاستفادة من أدوات تمويلية مبنية على 
مبدأ رأس المال المضارب. وتتراوح حجم المساهمة في المشاريع المستهدفة بين 250 ألف دولار 
إلى وضع وحاجة كل مؤسسة مستهدفة على حدة وبطريقة  إلى 3 مليون دولار، وذلك استناداً 
تضمن تحسين ربحيتها ونمو أعمالها. ويساهم كلًا من تمكين وبنك البحرين للتنمية بنسبة %20 

من إجمالي رأس مال الصندوق.

ويأتي هذا الصندوق كأول صندوق في سلسة من الصناديق الاستثمارية التي تستهدف الشركات 
التي تتمتع بقيمة مكنونة وفرص نمو واعدة في البحرين وغيرها من الدول في منطقة الشرق 
الأوسط وشمال أفريقيا. يهدف صندوق فينشر كابيتال البحرين الى تقديم المصادر التمويلية 

رعى فينشر كابيتال بنك رعاية برونزية، القمة الخامسة لمجلس الخدمات المالية الإسلامية 
التي أقيمت في الأردن تحت رعاية الملكة رانيا العبدالله، في 13 و 14 من شهر مايو في فندق 

انتركونتيننتال بعمان - المملكة الأردنية الهاشمية. 

التي تواجه  المالية والفرص والتحديات  القمة على مناقشة قطاع الخدمات  هذا وارتكزت 
هذه  وأنماط  حجم  ذلك  فى  بما  الأموال،  رؤوس  تدفقات  مناقشة  تم  كما  القطاع.  هذا 
التدفقات، ودور رؤوس الأموال الإسلامية في تيسير هذه التدفقات والقضايا الرئيسية في 

التكامل الاقليمي للاسواق المالية الإسلامية، بما فيها رأس المال الإسلامي ودور الحكومات 
المالية  للخدمات  الدولية  المعايير  في  مهتم  كل  القمة  كما جذبت  القطاع.  هذا  في تحفيز 

والاستثمارات الإسلامية. 
المصارف  أنشطة  لدعم  مظلة  باعتباره  الإسلامية  المالية  الخدمات  مجلس  أهمية  وتتمثل 
الإسلامية خاصة فيما يتعلق بتعزيز العلاقة بين المصارف المركزية باعتبارها سلطة إشرافية 
ورقابية بين المصارف الإسلامية. فقد استطاع ان يحشد خبرات مميزة ساهمت بدورها في 

دعم وتطوير الصيرفة الإسلامية. 

خلال  من  البحرين  مملكة  في  والمتوسطة  الصغيرة  المؤسسات  لقطاع  اللازمة  والإمكانيات 
استقطاب السيولة المتوفرة محليا واقليميا بالإضافة إلى اجتذاب استثمارات أجنبية مباشرة عن 
طريق توفير »رأس المال الذكي« اللازم لانطلاقة هذه المشاريع بشكل ناجح وضمان استمراريتها 
الاستثمار في  اكتشاف فرص  الصندوق على  ويعمل  القوية.  بالمنافسة  تتسم  ما  بيئة غالبا  في 
المشاريع الفريدة والمبتكرة والتي تتفق مع مبادئ الشريعة الإسلامية الغراء والمدعومة من قبل 
رواد أعمال ملتزمين وفرق إدارية لديها التفاني والخبرة المتميزة في شئون وأنشطة قطاعاتها 
وصناعاتها. وضمن محاولاته الهادفة إلى خلق قصة نجاح في كل شركة من شركات المحفظة 
الاستثمارية للصندوق، فإن الصندوق، ومن خلال مشاركته المالية والإستراتيجية سواء عن طريق 
تملك حصص الأغلبية أو بأساليب السيطرة التعاقدية، سيحاول إحداث تغييراً ضمن شركات 

محفظته وخلق وتحقيق قيمة لجميع الأطراف ذات العلاقة بالاستثمار. 

يدعو الصندوق المؤسسات الصغيرة والمتوسطة في مملكة البحرين الراغبين في الاستفادة من 
www.vc-bank.com\vcfundbahrain فرص الصندوق التمويلية تقديم بياناتهم عن طريق

فينشر كابيتال بنك راعي للقمة الخامسة لمجلس الخدمات المالية الإسلامية التي 
أقيمت في الأردن تحت رعاية جلالة الملكة رانيا العبدالله

    تتمثل أهمية مجلس الخدمات المالية الإسلامية باعتباره مظلة لدعم أنشطة 
المصارف الإسلامية خاصة فيما يتعلق بتعزيز العلاقة بين المصارف المركزية 

“باعتبارها سلطة إشرافية ورقابية وبين المصارف الإسلامية 
“

يدعو الصندوق المؤسسات الصغيرة والمتوسطة في 
مملكة البحرين الراغبين في الاستفادة من فرص 

الصندوق التمويلية تقديم بياناتهم عن طريق
 www.vc-bank.com\vcfundbahrain “

“
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بكلفة تبلغ 90 مليون دولار

فينشر كابيتال بنك وشركة مناجم الفوسفات الأردنية يطلقان مشروع 
التوسعة لشركة الابيض للأسمدة والكيماويات الأردنية. 

مشروع  الأردنية  الفوسفات  مناجم  وشركة  بنك  كابيتال  فينشر  من  كلًا  اطلق 
التوسعة لشركة الأبيض للأسمدة والكيماويات الأردنية )جافكو(.

ويبلغ كلفة انشاء هذا المشروع 90 مليون دولار وهو شراكة بين فينشر كابيتال بنك وشركة 
مناجم الفوسفات وشركاء أردنيين استراتجيين حيث يمثل فينشر كابيتال بنك المساهم الأكبر، 
وسوف يتم المباشرة في بناء المشروع في منطقة الابيض لقربها من المواد الخام الرئيسية 

المتوافرة في مناجم فوسفات الابيض.

ويأتي هذا المشروع في الوقت الذي يتزايد فيه الطلب العالمي على الأسمدة وارتفاع اسعارها 
وحرص الحكومة الأردنية على تشجيع الاستثمار في الاردن وبعد جهود مكثفة تكللت بتوقيع 
الاتفاقية مع الشركة الصينية الشهر الماضي في العاصمة الصينية بكين حيث ستقوم الشركة 

الصينية بتصميم وتوريد معدات المشروع وتركيبها وتشغيلها. 
وسيعود مردود هذا المشروع بخيرات كثيرة على الاردن منها استغلال المواد الخام من فوسفات 

وبوتاس ومنح فرص عمل للكوادر الفنية والادارية.


